

Fighting the risk of radicalisation through education in closed institutions

Country	FRANCE
Study No.	02
Title of work	Training Kit for the Prevention of Radicalization <i>Kit de formation pour la prévention de la radicalisation</i>
Databases used including web link when possible	
Countries represented in the study	FRANCE
Summary of study/report	<p><u>December 2014 updated in September 2015 and January 2017</u></p> <p>This kit has been developed from the main elements of the training on the prevention of radicalization set up by the General Secretariat of the Interministerial Committee for the Prevention of Crime. At that time, this two-day training was given since June 2014 to more than 2000 government officials and actors in charge of this issue. Its content is intended to be updated in the light of legislative developments (law of 13 November 2014 reinforcing the provisions relating to the fight against terrorism), new arrangements put in place and better knowledge of the phenomenon.</p> <p><i>Le présent kit a été élaboré à partir des principaux éléments constituant la formation relative à la prévention de la radicalisation mise en place par le Secrétariat général du Comité interministériel de prévention de la délinquance. À cette date, cette formation de deux jours a été dispensée, depuis juin 2014, à plus de 2000 agents de l'État et acteurs en charge de cette question. Son contenu a vocation à être actualisé en fonction des évolutions législatives (loi du 13 novembre 2014 renforçant les dispositions relatives à la lutte contre le terrorisme), des nouveaux dispositifs mis en place et de la meilleure connaissance du phénomène.</i></p>
Key findings	
Conclusions of review	Training course to prepare public servants to be aware about phenomenon of radicalization